
Вук Јеремић: ЕУ не стоји иза плана Питера Фејта 
уторак, 26 јануар 2010 18:11

Министар спољних послова Србије Вук Јеремић изјавио је данас у Бриселу да Европска
унија не стоји иза планова за север Косова Међународне цивилне канцеларије, које је
објавио специјални представник ЕУ Питер Фејт.

  

"Ти планови нису добили подршку ЕУ и то је за нас од изузетно велике важности, јер је
тај план за Србију неприхватљив", рекао је Јеремић после разговора са одлазећим
европским комесаром за проширење Олијем Реном и шефом шпанске дипломатије
Мигелом Анхелом Моратиносом, чија земља председава ЕУ.

  

Желимо да сарађујемо са свима који имају легални мандат да бораве на Косову –
Еулексом, цивилном мисијом Уједињених нација, и учинимо све да се кроз конструктиван
ангажман на Косову одржавају мир и стабилност, навео је Јеремић.

  

Он је изразио наду да ће Србија побољшати сарадњу са Еулексом, али је нагласио да се
то не односи на Међународну цивилну канцеларију, "нити било кога ко на територији
покрајине оперише ван мандата Савета безбедности УН".

  

Јеремић је рекао да је са Реном и Моратиносом разговарао о динамици приступања
Србије и земаља Западног Балкана у ЕУ и да је изразио спремност Београда за
"најекспедитивнији могући ангажман".

  

"Што се тиче Споразума о стабилизацији и придруживању, Србија је оно што је до ње
учинила и сада је на ЕУ да одлучи када ће се то догодити", оценио је Јеремић.

  

Он је рекао да ће Србија наставити да буде "конструктиван партнер у региону и
доприноси одржавању мира и стабилности".

  

"Не креирамо проблеме, покушавамо да их решимо", додао је он.
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Јеремић је истакао да ће Београд наставити максималану могућу сарадњу са Хашким
судом и додао: "Не можемо да чинимо више од максимално могућег. Надамо се да ће ЕУ
умети да то препозна и цени".

  

Моратинос је на конференцији за новинаре изјавио да је са Јеремићем водио
конструктиван разговор о ситуацији на северу Косова, са циљем да се поправи ситуација
на том подручју и пронађе конструктивно решење.

  

Према речима Моратиноса, Западни Балкан напредује ка ЕУ, уз висок степен
стабилности и безбедности у региону.

  

"То је добро не само за Западни Балкан, већ и за ЕУ. Западни Балкан је успешна прича о
ангажовању ЕУ", оценио је Моратинос.

  

Упитан када се може очекивати разматрање кандидатуре Србије за чланство у ЕУ
Моратинос је одговорио "што пре то боље", додајући да је процес консултација чланица
ЕУ о томе у току.

  

Одлазећи европски комесар за проширење Уније Оли Рен оценио је да је 2009. била
велика година за односе Србије и ЕУ и поздравио опредељеност Београда за европске
интеграције.

  

Јеремић је данас разговарао и са високим представником за европску спољну и
безбедносну политику Кетрин Ештон.

  

(Фонет)
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